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REFERAT  
 
Møde i Boligudvalget 
Mandag den 8. januar kl. 13-15 
Københavns Rådhus, Udvalgsværelse B, 2. sal  
 
Medlemmer: 
Lone Skov Valentin Al Awssi (formand), Elin Johansson (næstformand), Annette Thernøe, Arne 
Bjørn Nielsen, Jette Ruth Nielsen, Arvin Storgaard, Eleonora Lewandowski, Hanne Simonsen, 
Jesper Balle, Kirsten Nissen, Merete Råschou og Peder Blom. 
 
Der var afbud fra Arvin Storgaard og Jesper Balle. 
 
1. Valg af dirigent  
Peder Blom blev valgt som dirigent. 
 
2. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt, med tilføjelse af ”næste møde”. 
 
3. Godkendelse af referat  
Referatet blev godkendt. 
 
4. Orientering fra det politiske udvalg 
 
Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske udvalg. 
 
Link til mødemateriale fra det politiske Sundheds- og Omsorgsudvalg  
 
Link til mødemateriale fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg 
 
Udvalget tog orienteringen til efterretning.  
 
5.  Drøftelse af mærkesager og refleksionsrunde 
Vi har tre mærkesager:  
Flere seniorbofællesskaber i København 
Byggeri af et plejehjem på Christianshavn 
Arbejde for et varieret udbud af boliger til ældre, og at der udarbejdes en strategi for boliger til 
ældre.  
Hvor langt er vi kommet med dem? Hvordan vil vi arbejde videre med dem dette år? 
 
Udvalget drøftede mærkesager, og havde refleksionsrunde i lyset heraf, idet der var enighed om at 
beholde mærkesagerne, og at udvalget er godt i gang i forhold til arbejdet med dem. 
 
6. Information fra Følgegruppen for plejehjem v. Kirsten og Anette 
Udvalget tog orienteringen til efterretning, idet der var enighed om, at det havde været gode og 
relevante informationer, og udvalget besluttede at der skal være lignende oplæg, næste gang det 
er aktuelt.  

 
7. Information fra mødet den 14. december med Teknik- og Miljøforvaltningen v. Lone   
Udvalget tog orienteringen til efterretning, idet der eventuelt forventes, afholdt en konference af 
Teknik- og Miljøforvaltningen den 4. marts om seniorbofællesskaber. 
Lone Skov Al Awssi bemærkede, at hun håber der er nyt om konferencen inden udvalgets møde i 
februar, idet der er mødesammenfald både i forhold til Boligudvalget og Teknik- og Miljøudvalgets 
møder, som således også holdes den 4. marts. 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Sundheds-%20og%20Omsorgsudvalget
https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-27032023/referat
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Det blev aftalt, at sekretariatet sideløbende reserverer lokaler til den 11. marts, sådan 
at møderne i givet fald kan flyttes, hvis det bliver aktuelt. 
 
 
8. Forberedelse til mødet med Teknik-og Miljøforvaltningen om sekretariatsbistand 

  til seniorbofællesskaber. 
På baggrund af vores henvendelse til forvaltningen om hvordan der arbejdes med emnet, har   
de foreslået et møde med os i februar. Hvilke spørgsmål ønsker vi besvaret?  

 
Møde med Teknik- og Miljøforvaltningen holdes den 5. februar kl. 13.00-14.00, og forvaltningen 
har oplyst, at de gerne vil have udvalgets input til, hvordan forvaltningen bedst muligt kan 
hjælpe på vej til at få etableret seniorbofællesskaber i København. 

 
Udvalget vendte følgende emner i forhold til mødet den 5. februar: 

• Sekretariatsbistand til seniorbofællesskaber 

• Forbedringer af kommunens hjemmeside om seniorbofællesskaber 

• Slip fantasien fri, tænke mere kreativt, så man kan finde andre og gode løsninger 

• Henvisning til Ballerup Kommune 

 
9. Der er fremsat ønske om besøg fra Boligvisitationen.  

  Mødet er endnu ikke arrangeret, udvalget skal beslutte om invitation skal sendes og  
  hvilke emner vi ønsker belyst.  

 
Udvalget besluttede, at man ønsker besøg fra Boligvisitationen og høre mere om 
boligvisitationskriterierne, fx i april eller maj. 

 
10. Nyt om Nyholm. 

  Hvordan går det med Nyholm? Har Søværnet stadig behov for området eller flytter de? 
  Udkast til henvendelse til Økonomiudvalget er vedhæftet, så vi, om muligt, kan få kan    
  en afklaring. Link til vedtaget medlemsforslag fremsat i BR 24. juni 2022 

 
Link til medlemsforslag i BR den 24. juni 2022 

 
Udvalget havde drøftet henvendelse til Økonomiforvaltningen ift. hvad der er sket, og om der 
forsat er et behov for området. 

 
11. Konstituering 

Lone Skov Valentin Al Awssi og Elin Johansson genopstiller gerne, men for god ordens skyld, 
har vi en konstituering årligt. 

 
Udvalget besluttede at Lone Skov Al Awssi og Elin Johansson fortsætter som formand og 
næstformand.  

 
12. Næste møde 

Forberedelse af mødet den 11. marts 2024 med det politiske Teknik- og Miljøudvalg. 
Status på mødet den 16. januar vedrørende effektiviseringskataloget til budget 2025 på Teknik- 
og Miljøforvaltningens område, idet effektiviseringskataloget også forventes at indgå som et 
emne på mødet den 11. marts 2023.  
Forberede et kommende møde med visitationen 
Konference den 4. marts (forberedelse, hvis konferencen bliver aktuel) 

 

 
13. Eventuelt 
Det blev bemærket, at det er relevant for udvalget at holde øje med Herlevmodellen. 
 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-24062022/referat/punkt-30

